



يكون عظيماً أمام الرب

❖ إن التاريخ مملوء بعظماء كثيرين شهد لهم الناس بعظمتهم، فهم عظماء في أعين الناس. أما أن يشهد الكتاب المقدس لشخص أنه يكون عظيماً أمام الله فهذا شيء ينفرد به يوحنا المعمدان.

❖ إن كل إنسان يقف أمام الله يشعر أنه حقير يقول إبراهيم أبو الآباء: "إني قد شرعت أكلم المولى وأنا تراب ورماد". و"قال موسى لله من أنا حتى أذهب إلى فرعون". أما داود النبي فقال عن نفسه "أما أنا فدودة لا إنسان. عار عند البشر ومحتقر الشعب" (مز ٦: ٢٢). وأيوب الصديق قال "وقلت للقبر أنت أبي وللدود أنت أمي وأختي" (أى ١٤: ١٧).

❖ الكل يعترف أنه لا شيء أما الكتاب فيشهد أن يوحنا المعمدان عظيم أمام الرب. وسر هذه العظمة هو أنه "خمرًا ومسكرًا لا يشرب" "قال الملاك لذكريا ومن بطن أمه يمتلئ من الروح القدس" بل رب المجد نفسه قال عنه "الحق أقول لكم لم يقم بين المولودين من النساء أعظم من يوحنا المعمدان".

❖ من عظمة يوحنا المعمدان أنه هو النبي الوحيد الذى تنبأ عنه الأنبياء فقد قال ملاخى النبي "هأنذا أرسل ملاكى فيهيء الطريق أمامى" كما قال اشعيا النبي "صوت صارخ فى البرية أعدوا طريق الرب. قوموا فى القفر سبيلاً لإلهنا".

❖ لا شك أن أعظم أعمال يوحنا التى تجعله عظيماً أمام الله هو أنه قام بتعميد السيد المسيح. لقد أكمل يوحنا كل ما كان مطلوباً منه فى ستة أشهر فقط، ستة أشهر جعلت منه أعظم مواليد النساء، فالخدمة لا تقاس بطول مدتها ولكن فى عمقها وفى فاعليتها والثمر الذى ينتج عنها.

He shall be great in the sight of the Lord

- ❖ The history is full of great people and many witnessed for their greatness. they were great in the sight. But the Holy Bible witnessed just to one person that he will be great in the sight of the Lord, that person is John the Baptist.
- ❖ Every person who stands in front of God feels that he is vile Abraham says ``Indeed now, I who am but dust and ashes have taken upon it upon myself to speak to the Lord`` (Genesis 18: 27). ``Moses said to God, Who am I, that I should go to Pharaoh``(Exodus 3: 11). David the prophet said ``But I am a worm, and no man; a reproach of men, and despised by the people.`` (Psalm 22: 6). Job the righteous said ``I say to corruption, you are my father: and to the worm, you are my mother, and my sister.`` (Job 17: 14).
- ❖ Everyone recognized that he is nothing before the Lord, but the Bible witnesses for John the Baptist that he is great in the sight of the Lord. The secret of his greatness is that ``he shall drink neither wine nor strong drink; and he will also be filled with the Holy Spirit, even from his mother's womb.`` (Luke 1: 15). The Lord Himself said about John ``I say to you, Among those born of women there is not a greater prophet than John the Baptist`` (Luke 7 : 28) .
- ❖ John the Baptist is the only prophet about whom other prophets prophesied: ``Behold, I send my messenger, and he will prepare the way before me`` (Malachi 3: 1). And Isaiah said ``The voice of one crying in the wilderness ``prepare the way of the Lord; make a straight in the desert a highway for our God.`` (Isaiah 40: 3).
- ❖ There is no doubt that the greatest work that John did was that he baptized the Lord Jesus Christ. John completed all what was required from him in just six months, six months made him greater among them that are born of women. The service is not evaluated by its duration but by its deepness, its effect and the fruit that it bears.

